
 BO.0002.11.2022 

 

Protokół nr LV/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie 

w dniu 28 października 2022 r. 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Wieruszowie, ul. Rynek  

1-7. Obrady rozpoczęto o godzinie 12:02, a zakończono o godz. 13:12 tego samego dnia. 

 

Lista obecności radnych: 

1. Mariusz Bartodziejski  

2. Dawid Boryczko 

3. Marlena Ciężka 

4. Iwona Ciężka-Głowacz 

5. Jarosław Dębski 

6. Marek Gotfryd 

7. Mirosław Jakubczak 

8. Władysław Kokot  

9. Mirosław Mojsa 

10. Piotr Niełacny  

11. Kacper Owczarski 

12. Marcin Piluch 

13. Adam Śpigiel  

14. Czesław Wróblewski  

1. Otwarcie obrad LV sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, stwierdzenie prawomocności. 

 

Przewodniczący Rady Adam Śpigiel poinformował, że sesja została zwołana zgodnie  

z obowiązującymi przepisami statutu gminy. Następnie powitał wszystkich radnych i gości, po 

czym stwierdził, że z ustawowej liczby radnych obecnych na sali jest 13, co stanowi kworum 

do podejmowania uchwał. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad LV sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie, stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022, 



2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata  

2022 – 2031, 

3) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Wieruszów z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2002 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2023 rok”, 

4)  zmieniająca uchwałę Nr X/81/2019 Rady Miejskiej w Wieruszowie z dnia 13 sierpnia 

2019 roku w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość, szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach podstawowych  

i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wieruszów dodatków: 

motywacyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także 

wysokość, kryteria i tryb przyznawania nagród, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieruszów 

na rok 2022”, 

6) w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Wieruszów, 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wieruszów za I półrocze 2022 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przyjęcie protokołów z LIII i LIV sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

7. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Wieruszowa. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi lub propozycje zmian do porządku obrad. 

W imieniu Burmistrza wniosek o wprowadzenie zmian do porządku obrad zgłosiła Zastępca 

Burmistrza Marta Siubijak, która wniosła o: 

- wprowadzenie w pkt 3, po ppkt 6 dwóch dodatkowych uchwał:  

7) w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej  

nr 482, 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na terenie 

Gminy Wieruszów, 

Konieczność podjęcia przedmiotowych uchwał wynika z potrzeby zachowania terminowości 

w ich rozpatrzeniu. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowane zmiany w porządku obrad. 



 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zaproponowanych zmian do porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

3. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022, 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy zgłaszają pytania do projektu uchwały. Wobec ich  

braku poprosił Marlenę Ciężką – przewodniczącą Komisji Gospodarczej i Budżetu  

o zapoznanie radnych z opinią Komisji, która omawiała projekt uchwały na swoim  

posiedzeniu. Radni – członkowie komisji nie mieli uwag do zaproponowanych zmian  

w wydatkach majątkowych, polegających na zmniejszeniu planu w zadaniu 

„Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Wyszanowie – etap I projekt” o kwotę 25 000 zł 

oraz zmniejszeniu planu o 25 000 zł w zadaniu „Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości 

Mieleszynek w ramach Funduszu Sołeckiego”. (opinia stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Gminy Wieruszów na rok 2022,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata 2022 

- 2023, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został omówiony na Komisji, po czym zapytał 

radnych, czy zgłaszają uwagi bądź pytania. Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych, 



ponownie poprosił Marlenę Ciężką o przedstawienie opinii Komisji Gospodarczej i Budżetu. 

Radna Ciężka poinformowała, że Komisja pozytywnie oceniła wprowadzone zmiany 

w budżecie obejmujące aktualizację dochodów bieżących i majątkowych oraz zaplanowanych 

wydatków bieżących i majątkowych . Wskaźnik obsługi długu wyniesie na koniec roku 4,82 % 

mieszcząc się w granicach dopuszczalnych limitów wynikających z ustawy o finansach 

publicznych (12,71). (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieruszów na lata 2022 - 2013,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

3) w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Wieruszów z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2002 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2023 rok", 

 

W dyskusji otworzonej przez Przewodniczącego Rady, radni nie zgłosili uwag i pytań do 

przedmiotowego projektu uchwały w związku z czym zwrócił się on do przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii 

Komisji, która omawiała projekt uchwały na swoim posiedzeniu. Radny Mirosław Jakubczak 

poinformował, że Komisja pozytywnie oceniła zaproponowany program współpracy, który 

poparty konsultacjami społecznymi tworzy podstawę dla wspólnego i sprawnego 

współdziałania samorządu oraz organizacji pozarządowych na rzecz poprawy jakości życia 

mieszkańców. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia "Programu współpracy Gminy Wieruszów z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2002 roku o działalności 

pożytku publicznego i wolontariacie na 2023 rok",  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 



Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

4) zmieniająca uchwałę Nr X/81/2019 Rady Miejskiej w Wieruszowie z dnia 13 sierpnia 

2019 roku w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość, szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach podstawowych z 

i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wieruszów dodatków: 

motywacyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także 

wysokość, kryteria i tryb przyznawania nagród, 

Radni po otrzymaniu projektu i zapoznaniu się z jego treścią, nie wnieśli uwag i pytań wobec 

czego, Przewodniczący Rady poprosił Mirosława Jakubczaka o przedstawienie opinii Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska. Radny poinformował, że Komisja 

wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały mającego zaktualizować 

zapisy dotyczące regulaminu wynagradzania nauczycieli do wprowadzonych zmian w ustawie 

Karta Nauczyciela. Zaproponowane obowiązywania uchwały od 1 września pozwoli na 

wypłacenie ustalonego dodatku funkcyjnego nauczycielom od początku roku szkolnego. 

(opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Uchwała została poddana pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/81/2019 Rady Miejskiej w Wieruszowie z dnia 13 

sierpnia 2019 roku w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość, szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach podstawowych i 

przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wieruszów dodatków: 

motywacyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także 

wysokość, kryteria i tryb przyznawania nagród,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieruszów na 

rok 2022, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został radnym przesłany, był także  

omawiany na Komisji. Radni nie mieli uwag do przedmiotowego projektu uchwały, w związku 



z tym przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Ochrony Środowiska 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. Przedłożony projekt uchwały jest dostosowaniem 

zapisów do wcześniej podjętej uchwały, której zapisy zakwestionował organ nadzoru. 

Przygotowany program zawiera doprecyzowane i uszczegółowione zapisy uwzględniające 

zastrzeżenia organu kontrolnego. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieruszów na rok 

2022,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

6) w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Wieruszów, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt został radnym przesłany, był także  

omawiany na Komisji, po czym zapytał, czy radni zgłaszają pytania. Radni nie mieli uwag do 

projektu uchwały w związku z powyższym przewodnicząca Komisji Gospodarczej i Budżetu 

odczytała opinię Komisji. Przedłożony projekt stanowi kontynuację dalszego postępowania 

dotyczącego opracowania i przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Uchwalenie regulaminu umożliwi określenie praw i obowiązku przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjnego oraz odbiorców usług na terenie Gminy Wieruszów. (opinia 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Wieruszów,  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  



NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

7) w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego budowy chodnika przy drodze 

wojewódzkiej nr 482, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Rutę, sekretarza gminy, o krótkie zreferowanie 

podejmowanej uchwały. 

 

Alicja Ruta wyjaśniła, że w sprawie omawianej uchwały obradowała Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji, która wypracowała swoje stanowisko w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady poprosił radnego Marcina Pilucha o odczytanie opinii wydanej przez 

Komisję. 

 

Przewodniczący zapytał radnych, czy w związku z przedstawionym stanowiskiem Komisji 

mają pytania bądź uwagi. Radni nie zgłosili pytań i uwag wobec czego Przewodniczący 

poinformował, że poddana pod głosowanie uchwała zawiera następujące rozstrzygnięcia 

zaproponowane przez Komisję: 

 

- w części dot. budowy chodnika – za uzasadnione, jednakże jego realizacja nie jest uzależniona 

wyłącznie od woli Rady Miejskiej w Wieruszowie, lecz także od woli samorządu województwa 

łódzkiego i posiadanych środków finansowych, 

 

- w części dot. powołania związku międzygminnego – za niemożliwe do zrealizowania z uwagi 

na cel utworzenia tego typu związków, określonych w przepisach prawa. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia wniosku dotyczącego budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 482.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mariusz Bartodziejski , Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław Dębski, Marek 

Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper Owczarski, Marcin 

Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Boryczko 

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla pomiotów prowadzących niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na 

terenie Gminy Wieruszów, 

Zastępca burmistrza Marta Siubijak poinformowała, że Rada Miejska we wrześniu br. 

podejmowała przedmiotową uchwałę, której § 2 ust. 3 brzmiał „ustala się wysokość miesięcznej 

dotacji celowej udzielanej przez Gminę Wieruszów dla pomiotów prowadzących żłobki na 



terenie Gminy Wieruszów w wysokości 400 zł netto na dziecko zamieszkałe na terenie innej 

gminy na podstawie zawartego porozumienia”. Uchwała została podjęta, opublikowana  

i weszła w życie zgodnie z procedurą, jednak po kontroli przeprowadzonej przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową należy zmienić treść ww. paragrafu, którego brzmienie wykracza poza 

upoważnienie ustawowe. Gmina nie może sama ustalić wysokości dotacji na dziecko.  

W związku z powyższym należy dokonać zmiany tak aby dostosować uchwałę do 

upoważnienia i aby była ona zgodna z obowiązującymi przepisami, stąd § 2 ust. 3 otrzymuje 

brzmienie „dotacja celowa może być również udzielana na dziecko zamieszkałe na terenie innej 

gminy po uprzednim zawarciu porozumienia międzygminnego w sprawie zasad finansowania 

opieki zapewnianej w żłobku dzieciom z terenu danej gminy” bez wskazania konkretnej kwoty.  

Radny Piotr Niełacny zapytał czy jest to dostosowanie wysokości kwoty dotacji na dziecko do 

obowiązujących przepisów na terenie innej gminy? 

Marta Siubijak potwierdziła, że w zależności od ustalonej kwoty dotacji na terenie danej gminy; 

w porozumieniu międzygminnym, taka kwota dotacji będzie przekazywana przez Gminę 

Wieruszów. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej dla pomiotów prowadzących niepubliczne żłobki i kluby dziecięce 

na terenie Gminy Wieruszów.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wieruszów za I półrocze 2022 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Wieruszów za I półrocze 2022 r. zostało radnym przesłane. Regionalna Izba Obrachunkowa 

wydała pozytywną opinię o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wieruszów za I półrocze 

2022 roku. 

W związku z brakiem pytań ze strony radnych, sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Wieruszów za I półrocze 2022 r., zostało przez Radę przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący przypomniał, że interpelacje i zapytania należy złożyć pisemnie do Burmistrza 

za pośrednictwem Przewodniczącego Rady, wnioski w formie ustnej. 



Radni nie zgłosili interpelacji, zapytań oraz wniosków. 

6. Przyjęcie protokołów z LIII i LIV sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali protokół z LIII  sesji Rady Miejskiej pocztą 

elektroniczną i zapytał czy mają jakieś zastrzeżenia co do tego protokołu. 

Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z LIII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali protokół z LIV  sesji Rady Miejskiej pocztą 

elektroniczną i zapytał czy mają jakieś zastrzeżenia co do tego protokołu. 

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z LIV sesji 

Rady Miejskiej w Wieruszowie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Miejskiej w Wieruszowie.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Bartodziejski , Dawid Boryczko, Marlena Ciężka, Iwona Ciężka-Głowacz, Jarosław 

Dębski, Marek Gotfryd, Mirosław Jakubczak, Władysław Kokot , Piotr Niełacny , Kacper 

Owczarski, Marcin Piluch, Adam Śpigiel , Czesław Wróblewski  

NIEOBECNI (1) 

Mirosław Mojsa 

 

7. Sprawozdanie międzysesyjne Burmistrza Wieruszowa. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie międzysesyjne 

Burmistrza Wieruszowa i zapytał czy mają jakieś pytania. 



W związku z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący zebrania udzielił głosu burmistrzowi Rafałowi Przybyłowi, który przeszedł do 

udzielania radnym bieżących informacji. 

Burmistrz poinformował o ogłoszonym przetargu na sprzedaż terenów wysypiska 

śmieci; otworzenie ofert nastąpi 22 grudnia br. 

Kolejna przekazana informacja dotyczyła zbycia majątku gminnego w Dobrymdziele. Rodziny, 

które tam nadal zamieszkują, do końca grudnia zostaną przekwaterowane do nowych obiektów 

mieszkalnych. Sprzedaż obiektu wraz z działką będzie musiała zostać ograniczona wyłącznie 

dla klientów, którzy są rolnikami. Burmistrz poprosił Panią Naczelnik Annę Owczarek  

o szczegółowe wyjaśnienie procedury sprzedaży. 

Anna Owczarek wyjaśniła, że teren przeznaczony do sprzedaży w części stanowi teren 

rolny (ponad 5000 m2) i w związku z obowiązującymi przepisami, które nie pozwalają zbyć tej 

nieruchomości w przetargu nieograniczonym, należy ogłosić przetarg ograniczony wyłącznie 

do rolników indywidualnych z terenu Gminy Wieruszów. 

Burmistrz poinformował radnych, że inwestor który nabył tereny przy ul. Solidarności 

wystąpił o projekt i pozwolenie na zagospodarowanie omawianych terenów. Prace mają się 

rozpocząć w przyszłym roku. 

Gmina Wieruszów odstępuje od pomysłu budowy samoobsługowej stacji paliw, której 

zamierzeniem miało być wprowadzenie „Programu lojalnościowego” dla mieszkańców  

z terenu gminy. Za jej realizację miało być odpowiedzialne Przedsiębiorstwo Komunalne  

w Wieruszowie. Zawirowania na rynku pod względem inflacyjnym, energetycznym  

i paliwowym spowodowały, że podjęto decyzję aby ten grunt sprzedać, z przeznaczeniem 

również pod stację benzynową, tak aby wprowadzić na terenie miasta konkurencyjność do 

pomiotu należącego do spółki Skarbu Państwa, do „Orlenu”. Omawiana nieruchomość zawiera 

wszelkie pozwolenia na budowę stacji bezobsługowej, ale PK S.A. wystąpiło już o pozwolenie 

na budowę stacji obsługowej.  

Najważniejszą poruszoną kwestią przez burmistrza było przedstawienie stanu finansów 

Gminy Wieruszów. Burmistrz poinformował, że wiele gmin podnosi podatki o stopień inflacji, 

aby zachować płynność finansową budżetu i nie wprowadzać ryzyka na obszarze zadań 

własnych. Mowa tutaj głównie o energetyce, oświetleniu, opłatach, i wynagrodzeniach. 

Burmistrz powiedział, że jest po spotkaniu z naczelnikami i skarbnikiem gminy, którzy 

zasugerowali aby podjąć rozmowy dotyczących podniesienia podatków. Dodał, że przed 

podjęciem ostatecznej decyzji należy określić przynajmniej prognozę, która pozwoli na 

bezpieczeństwo finansowe. Podkreślił, że będzie rekomendował radnym aby tych podatków nie 

podnosić jednak trzeba mieć świadomość, że będzie się to wiązało z rokiem odmów, choćby 

inwestycyjnych. 

Uzupełniając wypowiedź burmistrza, Skarbnik Gminy Wieruszów Pani Aneta Wolna 

przekazała radnym, że po spięciu budżetu oraz wniosków, które wpłynęły do działu 

finansowego i do oczekiwań na 2023 rok, sytuacja nie przedstawia się optymistycznie. Aneta 



Wolna wyjaśniła, że po wykonaniu zestawienia z materiałów, które do niej wpłynęły deficyt na 

2023 r. wynosi 14 mln zł, z czego około 4 mln zł to deficyt na wydatkach majątkowych co 

będzie można „załatać” kredytem lub pożyczką. Największy problem stanowią wydatki 

bieżące, gdzie deficyt sięga prawie 10,5 mln zł. To są wynagrodzenia, gdzie w przyszłym roku 

ma wzrosnąć najniższa krajowa do kwoty 3600 zł, są to także zwyżki na prądzie, na ogrzewaniu 

i innych rzeczach. 

Jak wyjaśniła skarbnik, gmina w przyszłym roku będzie musiała zapłacić o 1,3 mln zł więcej 

odsetek. Na zaplanowane wydatki w urzędzie brakuje 7,6 mln zł, w oświacie 5,7 mln zł,  

w innych jednostkach ponad 2 mln zł, na funkcjonowanie żłobka potrzeba ponad 1,7 mln zł. 

Przedstawiając swoje wyliczenia, skarbnik uzmysłowiła zebranym, że każda inwestycja, która 

będzie realizowana w przyszłości, będzie pociągała za sobą zwiększenie wydatków bieżących. 

Powstałe w przeciągu ostatnich lat dodatkowe jednostki organizacyjne takie jak „Zespół Żłobka 

i Klubu Malucha” gdzie planowane wydatki to ponad 1,6 mln zł, „Klub Senior +” 255 tys. zł, 

GOSiT ponad 1,6 mln zł rzutują na kolejny zwyżki wydatków bieżących.  

Przewodniczący Rady zapytał burmistrza, do kiedy radni zobowiązani są podjąć decyzję 

w sprawie ustalenia wysokości podatków. 

Ubiegając odpowiedź burmistrza, Skarbnik powiedziała, że radni powinni podjąć 

decyzję jak najszybciej, ponieważ do 15 listopada należy spiąć budżet na przyszły rok i przesłać 

projekt do akceptacji do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Głos zabrał radny Piotr Niełacny, który zaproponował aby po zakończeniu posiedzenia 

sesji radni pochylili się na tematem podatków i wspólnie wypracowali najlepsze rozwiązanie. 

Przewodniczący Rady podtrzymał propozycję radnego Niełacnego. 

Radny Władysław Kokot zapytał czy nowy właściciel terenów wysypiska  

w Wyszanowie będzie zobowiązany do wybudowania drogi między Teklinowem a Mirkowem. 

Odpowiadając radnemu, burmistrz wyjaśnił, że nowy nabywca nie będzie zobowiązany 

do wybudowania wskazanej drogi. 

Burmistrz podniósł temat dystrybucji węgla dla mieszkańców. 

Głos zabrała zastępca burmistrza Pani Marta Siubijak, która przedstawiła sytuację 

dotyczącą dystrybucji węgla przez samorządy. Gmina Wieruszów podejmie współpracę  

z Rządem, jednak są dwie kwestie, o których należy poinformować mieszkańców a nie mówi 

się w mediach. Mieszkańcy będą mieli możliwość zakupu węgla w preferencyjnych cenach. 

Projekt ustawy zakłada dwie ścieżki. Pierwsza, to gmina sama mogłaby prowadzić sprzedaż 

węgla po 2 tyś. zł za tonę, jednak technicznie będzie to bardzo trudne do wykonania. Trzeba 

wyznaczyć osoby do obsługi, załadunku, mieć zaplecze bazowe, wagę i środki transportu. 

Druga ścieżka polegałaby na tym, aby to składy węgla z terenu gminy przystąpiły do zakupu. 

Odbyły się już wstępne rozmowy z właścicielami składów. Wszyscy przedsiębiorcy wyrazili 

zainteresowanie dystrybucją. Składy będą kupowały węgiel w cenie 1500 zł i sprzedawały 

maksymalnie po 2200 zł. Minister ma wyznaczyć każdej gminie, skąd ma zakupić opał. 

Wojewoda poinformował samorządy, że dołoży starań aby dystrybucja węgla odbywała się w 

punktach zlokalizowanych jak najbliżej, jednak nie dał gwarancji skąd i gdzie to będzie, a to 

też będzie miało wpływ na cenę węgla. Nie ma również gwarancji jakiej jakość będzie 



dystrybuowany opał. Ta jakość podobno jest sprawdzana, jednak Marta Siubijak zaznaczyła, 

że wszyscy, którzy będą kupować ten węgiel muszą sprawdzić, jakie mają piece i do jakiego 

opały przystosowane, żeby nie kupować wszystkiego, co da się palić, bo nie wiadomo jak 

będzie wyglądał proces reklamacyjny. 

Zastępca burmistrza przekazała, że zapadła decyzja aby to składy węglowe pośredniczyły  

w zakupie węgla „rządowego” i świadczyły sprzedaż mieszkańcom. Do zakupu surowca będą 

mogły przystąpić gospodarstwa domowe i podmioty, które są uprawnione do dodatku 

węglowego, czyli te, które zgłosiły deklaracje do CCEB do 11 sierpnia, chyba że jest to nowe 

źródło na ciepło. W tych wnioskach będą również właściciele podpisywać oświadczenie pod 

groźbą odpowiedzialności karnej, że na sezon grzewczy 2022/2023 nie zakupiły węgla po cenie 

niższej niż 2 tys. zł. Będzie limitowana ilość tego węgla na dane gospodarstwo domowe. 

Obecnie jest projekt rozporządzenia, że będzie to do 31 grudnia 1,5 tony i po 31 grudnia do 23 

kwietnia kolejne 1,5 tony. Osoby chcące zakupić węgiel będą musiały przyjść do gminy po 

zaświadczenie, wydawane tylko w jednym egzemplarzu, bez możliwości otrzymania duplikatu. 

Przyjmowanie wniosków jeszcze nie ruszyło, bo samorząd czeka na ustawę. Cena węgla po 

2200 zł prawdopodobnie nie będzie obejmowała transportu surowca do miejsca zamieszkania. 

To będzie zależało od decyzji i kalkulacji przedsiębiorstw. 

9. Zakończenie sesji. 

Ze względu na wyczerpany porządek obrad, Przewodniczący Rady zamknął o godzinie 13:12 

posiedzenie LV sesji Rady Miejskiej. 

 

 

 

 

Protokołowała: Kamila Smus 

 

Pracownik ds. obsługi Rady Miejskiej 

i jednostek pomocniczych gminy 
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                                                                                  Rady Miejskiej w Wieruszowie 
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